
Zápis z 10. řádného zasedánı́ AS FEL

konaného 14. řı́jna 2005 od 9:00 v mı́stnosti č. 80 v dejvické budově FEL

Přı́tomni:

Michal BAČOVSKÝ, Roman BERKA, Josef DOBEŠ, Jitka DRAHORÁDOVÁ, Petr HABALA, Vladimı́r HARTMANN,
Jiřı́ HLAVÁČEK, Petr KAŠPAR, Jan KOUTNÍK, Vı́tězslav KŘÍHA, Hana KUBÁTOVÁ, Zuzana KÚTNA, Jan
KYNCL, Pavel MLÝNEK, Martin NOVOTNÝ, Naděžda NĚMCOVÁ, Petr OLŠÁK, Petr ŠLEGR, Lukáš TITO,
Kristýna TUČKOVÁ, Vı́t ZÁHLAVA

Omluveni: Radek DOBIÁŠ, Michal PERĎOCH, Michal BEDNAŘÍK, Michal PĚCHOUČEK

Hosté: V. Kučera (děkan FEL), J. Bı́lek (AS ČVUT), Z. Škvor (proděkan FEL), M. Lı́čko, V. Haasz (AS ČVUT),
K. Müller (proděkan FEL), V. Bouda (K13112), S. Jirkú (K13112), F. Novák (K13112), B. Třeštı́k (K13112), I.
Jelı́nek (K13136), J. Frolec, J. Wawrosz (tajemnı́k FEL).

Schválená usnesenı́: 3

Program 10. zasedánı́ AS FEL:

1. Schválenı́ programu 10. zasedánı́.

2. Kontrola úkolů.

3. Změna ve složenı́ komise pro přı́pravu voleb děkana.

4. Ustavenı́ diskusnı́ho webového fóra.

5. Předmět Technická dokumentace.

6. Materiál komise pro přı́pravu studijnı́ho programu (Komise 4).

7. Přı́prava voleb kandidáta na děkana.

8. Jmenovánı́ doc. Jelı́nka do Rady vysokých škol.

9. Informace o Radě studijnı́ho programu, formuláře doktorského studia, akreditace oboru Biomedicı́nské inže-
nýrstvı́.

10. Volba nového předsednictva AS FEL.

11. Stanovenı́ termı́nu přı́štı́ho zasedánı́.

12. Informace ze setkánı́ studentských zástupců AS elektrofakult.

13. Zprávy z komisı́.

14. Různé.

1 Schválenı́ programu 10. zasedánı́

pro proti zdrželi se
16 0 1

Program 10. zasedánı́ AS FEL byl schválen.
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2 Kontrola úkolů

2.1 Informace o vykonávánı́ činnosti Pedagogického oddělenı́ na Karlově náměstı́

Děkan FEL: požádal proděkana Müllera, aby informaci o pobočce PEO zveřejnil na webu fakulty.

2.2 Prodlouženı́ platnosti emailových adres absolventům

Děkan FEL: „senátorka Tučková připravuje anketu na toto téma, prodlouženı́ se připravuje.“

2.3 Rozdělovánı́ peněz na specifický výzkum

Úkol trvá.

2.4 Zvyšovánı́ pedagogické kvalifikace učitelů a doktorandů

N. Němcová: diskutovala s proděkanem Škvorem, jednánı́ probı́hajı́, jedná se o dlouhodobý úkol.

2.5 Zvyšovánı́ pedagogické zátěže

V. Záhlava: „projedná pedagogická komise.“

2.6 Prezentace FEL navenek

J. Hlaváček: „nezaznamenány žádné změny, od proděkana Starého nejsou informace.“ Apeloval na zrychlenı́ pracı́
v této věci.

2.7 Metodika rozdělovánı́ prostor

Děkan FEL: v pondělı́ očekává návrh od proděkana Macha.

M. Novotný: „jsou práce komisı́ závislé?“

Děkan FEL: „někteřı́ členové komise Kometa by rádi pracovali i v komisi pro rozdělovánı́ prostor.“

3 Změna ve složenı́ komise pro přı́pravu voleb děkana

M. Novotný: navrhuje nahradit Radka Dobiáše Petrem Šlegrem.

pro proti zdrželi se
16 0 2

Změna komise byla schválena.
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4 Ustavenı́ diskusnı́ho webového fóra

Proběhla diskuse o diskusnı́m fóru, o významu a funkci moderátora, zdali se jedná o diskusnı́ fórum AS FEL, nebo
celé FEL, o částech a přı́stupových právech k fóru. Diskuse se zúčastnili: Tučková, Kyncl, Koutnı́k, Šlegr.

Návrh usnesenı́ (Tučková): AS FEL žádá vedenı́ FEL, aby zřı́dilo na fakultnı́ch webových stránkách diskusnı́
fórum do 31.10.2005. Toto fórum je zřizováno pro zajištěnı́ činnosti AS FEL (čl. 1, odst. 3 volebnı́ho a jednacı́ho
řádu AS FEL). AS FEL pověřuje předsedu AS FEL a senátorku Kristýnu Tučkovou jednánı́m s vedenı́m FEL v této
věci.

pro proti zdrželi se
17 0 0

Usnesenı́ čı́slo 3 bylo přijato.

Dále bylo diskutováno, které skupiny uživatelů budou ve fóru existovat, kteřı́ uživatelé budou mı́t k fóru přı́stup.
Z diskuse vyplynulo, že do fóra by měl být umožněn anonymnı́ přı́stup a někdo by měl mı́t možnost mazat např.
protizákonné přı́spěvky.

Děkan FEL: požádal o specifikaci vlastnostı́ fóra v pı́semné podobě.

5 Předmět Technická dokumentace

Senát přivı́tal zástupce Katedry mechaniky a materiálů (K13112).

F. Novák: považuje grafickou část technické dokumentace za základnı́ znalost studenta technické školy. Znalost
prezentace a psanı́ článku nepovažuje za důležitějšı́ než grafickou stránku dokumentace. Upozornil na vzniklou
nekonzistenci předmětu, ve kterém je zařazena bezpečnost práce.

V. Havlı́ček: upozornil na to, že nekonzistenci si způsobila Katedra mechaniky a materialů sama změnou názvu a
obsahu během prázdnin.

P. Šlegr: požaduje vysvětlenı́ změny názvu a obsahu předmětu Úvod do elektrotechnických materiálů.

Děkan FEL: ke změně došlo po akreditaci předmětu Úvod do elektrotechniky a materiálů. Vědecká rada vzala
změnu na vědomı́ s tı́m, že je přı́pustná.

J. Kyncl: podal informaci z osobnı́ návštěvy prvnı́ch dvou přednášek z předmětu Technická dokumentace a vyjádřil
nespokojenost zejména s formou přednášky. Na prvnı́ přednášce byla na začátku přeplněná posluchárna 256, na
konci druhé přednášky bylo tamtéž cca 40 studentů. „Studenty demotivujeme a učı́me je studiem projı́t, do vyššı́ch
ročnı́ků přı́cházejı́ studenti, kteřı́ pochopili tento systém, a ne ti, kteřı́ jsou kvalitnı́. Studenti od prvnı́ho ročnı́ku
chápou, že jsou přednášky zbytečné.“

F. Novák: provedl ukázku své prvnı́ přednášky předmětu Technická dokumentace.

M. Novotný: zajı́mal se o přı́klady z informatiky v přednáškách.

F. Novák: „informatik by měl vědět něco o elektrotechnice.“

J. Koutnı́k: „je v obsahem předmětu to, jak se kreslı́ hradla, tranzistory, jak se dokumentujı́ zdrojové kódy?“

F. Novák: uvedl přı́klad z přednášky o elektrotechnických značkách a normách.

M. Novotný: „učı́te studenty dokumentovat zdrojové kódy programu?“

F. Novák: „do základů technického kreslenı́ nepatřı́ dokumentace zdrojového kódu.“

M. Novotný: „předmět se nejmenuje Technické kreslenı́, ale Technická dokumentace. K čemu je programátorovi
znalost zobrazovánı́.“

F. Novák: se domnı́vá, že informatici by měli studovat na MFF, že jsme na Fakultě elektrotechnické.
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M. Novotný: „Fakulta elektrotechnická je historická značka podobně jako ČSA nebo ČSOB, ale program, který
vyučujeme, se jmenuje Elektrotechnika a informatika.“

F. Novák: „i informatik musı́ znát, kolik závitů je v průmyslovém PC a jak je kreslit.“

J. Dobeš: „rozpor je stálý a zdá se nepřekonatelný. Přednášky doc. Třeštı́ka vypadajı́ úplně jinak. Přednášky by
měly být koordinovány mezi jednotlivými přednášejı́cı́mi.“

K. Tučková: „technické kreslenı́ určitě nebude potřebovat většina studentů.“

F. Novák: „dokumentaci elektrotechniky lze provádět pouze v grafické formě. Výkres nenakreslı́te, pokud nebudete
znát základy promı́tánı́.“

J. Kyncl: „je třeba oddělit formu a obsah, s obsahem nemůžeme jako AS FEL nic dělat, protože AS FEL se pouze
vyjadřuje k programům. Formu lze řešit pomocı́ zohledněnı́ výsledků ankety.“

J. Koutnı́k: se zajı́mal o to, jestli se v předmětu učı́, jak se pı́še manuál, napřı́klad k SW. Žádal, zdali by mohli
vyučujı́cı́ některé tyto oblasti do předmětu zařadit ještě tento rok. Je možné obohatit obsah předmětu o oblasti
potřebné pro informatiku?

V. Bouda: uvı́tal tento návrh a požádal o konkrétnı́ informace o tom, co do předmětu dodat. Nechce stavět předmět
na tom, jak psát článek, přestože tyto základy lze velmi rychle vysvětlit.

B. Třeštı́k: diskutoval s J. Kynclem o možnostech zlepšit výuku, stěžoval si na to, že mı́stnost 256 patřı́ Fakultě
strojnı́.

J. Hlaváček: nesouhlası́ s tı́m, že věnovat předmět tomu, jak se pı́še technická zpráva, je nepodstatné. Vyjádřil
osobnı́ zkušenost a nespokojenost s formou přednášek a cvičenı́ doc. Třeštı́ka.

M. Novotný: „kdo provedl změnu v názvu předmětu?“

Děkan FEL: „k akreditaci byl postoupen původnı́ název předmětu, situace byla na Vědecké radě projednávána, já
jsem implementoval projednané změny.“

P. Šlegr: požádal o přı́tomnost pedagogické komise děkana na přı́štı́m zasedánı́.

J. Kyncl: „máme možnost žádat o informace, ale nemáme možnost předvolat členy pedagogické komise.“

Děkan FEL: navrhl, aby předseda komise prof. Vrba informace přednesl.

P. Šlegr: návrh stáhnul.

6 Materiál komise pro přı́pravu studijnı́ho programu (Komise 4)

H. Kubátová: komise se sešla cca 10x, na všech jednánı́ch byli přı́tomni pozorovatelé z AS FEL, zápis z jednánı́
komise viz přı́loha [1]. Pedagogická komise oceňuje body a, b, c, d, e daného materiálu, viz přı́loha [2]. Děkan chce
vyvolat hlasovánı́ o poslednı́ch dvou bodech, ve kterých Komise 4 navrhla postup organizace studijnı́ch programů
na FEL. Pedagogická komise AS FEL hodnotı́ výsledky K4 jako přijatelné a přı́nosné.

Děkan FEL: vysvětlil otázky, které vznikly na Pedagogické komisi AS FEL.

Proběhla diskuse o přijı́mánı́ studentů do programů a oborů.

P. Šlegr: nechce, aby závěry Komise 4 implementovalo současné vedenı́, chce to nechat na budoucı́m děkanovi.

Děkan FEL: chce využı́t anketu o programech též pro nového děkana.

J. Koutnı́k: „takovou anektu půjde vyřešit pomocı́ vznikajı́cı́ho fóra AS FEL.“

J. Kyncl: chce umožnit přı́stup k této anketě i budoucı́m uchazečům o studium – průzkum trhu.

H. Kubátová: doporučuje vedenı́ FEL připravit hlasovatelný návrh do referenda o výsledcı́ch materiálu Komise 4.
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7 Přı́prava voleb kandidáta na děkana

J. Křı́ha: informoval o výsledku komise pro přı́pravu voleb děkana, která vyrobila finálnı́ vyhlášenı́ voleb děkana.

V dokumentu bylo upraveno datum konce ankety na 6. 12.2005.

J. Kyncl: chce, aby v dokumentu zůstal požadavek na znalost současného stavu FEL.

Dokument byl doladěn do podoby, ve které bude vystaven na webových stránkách fakulty. viz přı́loha [3].

pro proti zdrželi se
19 0 1

Text dokumentu byl schválen.

P. Šlegr: připravil návrh webového formuláře na referendum o návrzı́ch na kandidáty a referendum o navržených
kandidátech.

AS FEL postupně hlasoval o jednotlivých vlastnostech referenda.

Hlasovánı́ o tom, zda ve výsledcı́ch referenda rozlišit, jestli informace pocházı́ od studenta nebo zaměstnance FEL.

pro proti zdrželi se
17 2 1

Návrh byl přijat.

Hlasovánı́ o tom, že podpora kandidátů v referendu bude vyjádřena jednou ze třı́ možnostı́: ano, ne, nevyjadřuji se
s tı́m, že předvyplněna bude položka nevyjadřuji se.

pro proti zdrželi se
19 0 1

Návrh byl přijat.

Hlasovánı́ o textu inzerátu do tisku:

Akademický senát Fakulty elektrotechnické ČVUT vyhlašuje volby
kandidáta na děkana. Bližšı́ informace naleznete na www.fel.cvut.cz

pro proti zdrželi se
20 0 0

Text inzerátu v tisku byl schválen.

Hlasovánı́ o návrhu inzerovat v denı́cı́ch Lidové noviny, Mladá fronta dnes a Hospodářské noviny:

pro proti zdrželi se
4 5 11

Hlasovánı́ o návrhu inzerovat v denı́cı́ch Mladá fronta dnes, Hospodářské noviny a Právo:

pro proti zdrželi se
3 4 12
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Hlasovánı́ o návrhu inzerovat v denı́cı́ch Lidové noviny, Hospodářské noviny a Právo:

pro proti zdrželi se
4 8 8

Hlasovánı́ o návrhu inzerovat v denı́cı́ch Lidové noviny, Mladá fronta dnes, Hospodářské noviny a Právo:

pro proti zdrželi se
17 4 1

Byla vybrána poslednı́ varianta, tj. inzerovat v denı́cı́ch Lidové noviny, Mladá fronta dnes, Hospodářské noviny a
Právo.

J. Kyncl: navrhl inzerovat i v elektronických denı́cı́ch Britské listy a Neviditelný pes.

Hlasovánı́ o tomto návrhu:

pro proti zdrželi se
17 0 4

Návrh byl přijat.

8 Jmenovánı́ doc. Jelı́nka do Rady vysokých škol

I. Jelı́nek: byl vyzván J. Dobešem k tomu, aby zastupoval FEL v Radě vysokých škol. Představil radu vysokých
škol. Rada VŠ projednává a přijı́má stanoviska. MŠMT jednánı́ rady respektuje.

J. Dobeš: zdůvodnil svůj návrh.

Byla stanovena volebnı́ komise ve složenı́: V. Hartmann, P. Habala, J. Kyncl, hlasovánı́ o složenı́ této komise.

pro proti zdrželi se
17 0 1

Složenı́ volebnı́ komise bylo schváleno.

Tajné hlasovánı́ o tom, zda AS FEL souhlası́ s tı́m, aby doc. Jelı́nek zastupoval FEL v Radě vysokých škol.

pro proti zdrželi se
20 0 0

Návrh byl přijat.

9 Informace o Radě studijnı́ho programu, formuláře doktorského studia,
akreditace oboru Biomedicı́nské inženýrstvı́

Děkan FEL: informoval o směrnici děkana, která stanovı́ závazně použı́vané formuláře v doktorském studiu na
FEL. Změnila se přihláška k odborné rozpravě a odborné zkoušce, nenı́ již třeba vypisovat absolvované zkoušky,
data se zı́skajı́ z KOSu. Akreditačnı́ komise podmı́nila akreditaci oboru Biomedicı́nského inženýrstvı́ upravenı́m
textu uplatněnı́ absolventů tohoto oboru. Informoval o návrhu komize K4 na vytvořenı́ rad jednotlivých programů,
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ve které budou garanti jednotlivých oborů, dalšı́ 2 lidé a 1–2 studenti. Cı́lem těchto rad by bylo vyhledávat přı́padně
duplicity, pracovat s výsledky ankety, rozhodovat o tom, kdo bude přednášet předměty apod.

P. Olšák: požádal o informaci o existenci směrnice pro formát elektronických dokumentů.

Děkan FEL: „bývaly kvestor poskytl informaci o tom, jakým programovým vybavenı́m majı́ být vybaveny úřady
rektorátu a děkanátů, podrobnějšı́ informace pan děkan přislı́bil zjistit.“

10 Volba nového předsednictva AS FEL

M. Bačovský: navrhl 2 složenı́ předsednictva: předsedajı́cı́ P. Šlegr, tajemnı́k N. Němcová a předsedajı́cı́ P. Habala,
tajemnı́k Z. Kútna.

Hlasovánı́ o předsednictvu ve složenı́ P. Šlegr, N. Němcová:

pro proti zdrželi se
15 0 5

Hlasovánı́ o předsednictvu ve složenı́ P. Habala, Z Kútna:

pro proti zdrželi se
9 1 8

Přı́štı́ 3 zasedánı́ AS FEL bude pracovat předsednictvo ve složenı́: předsedajı́cı́ P. Šlegr, tajemnı́k N. Němcová.

11 Stanovenı́ termı́nu přı́štı́ho zasedánı́

Hlasovánı́ o termı́nu přı́štı́ho zasedánı́ 11. 11.2005.

pro proti zdrželi se
17 2 1

Termı́n přı́štı́ho zasedánı́ byl stanoven na 11. 11.2005.

12 Informace ze setkánı́ studentských zástupců AS elektrofakult

M. Bačovský: „toto setkánı́ bylo umožněno vedenı́m FEL, bylo by dobré, aby bylo vedenı́ přı́tomno.“ Bod byl
odložen.

13 Zprávy z komisı́

H. Kubátová: „Pedagogická komise nejednala pouze o zasedánı́ K4, komise diskutovala vliv počtu přijatých
studentů na zı́skané finančnı́ prostředky, výpočty by měly zohlednit nejen finance, ale i dopad na vytı́ženost prostor
a pedagogů. Na přı́štı́m zasedánı́ je třeba schválit předpis pro přijı́macı́ zkoušky.“

J. Kyncl: navrhl požadavek odložit na dobu diskuse o dalšı́ch programech a oborech, nebot’tyto obory ovlivnı́ např.
propadovost studentů.

P. Kašpar: „souvisı́ to též s počtem přijatých studentů na ostatnı́ch fakultách.“
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14 Různé

14.1 Záznamy z jednánı́ AS FEL

J. Dobeš: přednesl cenové varianty pro pořizovánı́ stenografického záznamu.

J. Koutnı́k: vysvětlil, že AS FEL nechce stenografický záznam, ale přepis záznamu. „V současnosti tajemnı́k trávı́
2–3 násobek doby trvánı́ jednánı́ AS FEL přepisem a tvorbou zápisu ze zvukového záznamu.“

P. Šlegr: „nenı́ třeba platit externı́ pracovnı́ky, bylo by vhodnějšı́ využı́t stávajı́cı́ administrativnı́ pracovnı́ky z FEL.“

14.2 Prodlouženı́ lhůty pro přijı́mánı́ účetnı́ch dokladů

M. Novotný: „obrátil se na mě člen akademické obce s tı́m, že účetnı́ doklady je třeba podávat do 15. listopadu,
dřı́ve byl nastaven na 8. prosince, navrhl, aby byl termı́n nastaven zpět.“

Z. Škvor: „termı́n 15. 11. platı́ pro grantové prostředky, zejména pro GAČR. Nevyčerpané prostředky lze převést
na mzdy, jinak je třeba je vrátit. Většina prostředků se utrácı́ poslednı́ 3 týdny.“

M. Novotný: požádal pana tajemnı́ka o vysvětlenı́, proč je termı́n utrácenı́ všech prostředků nastaven na 15. 11.

J. Wawrosz: požádal o kontakt na dotyčného člena akademického obce.

J. Koutnı́k: „naše účetnı́ na KN vyžaduje platby do 15. 11.“

J. Wawrosz: „Vy jste ten člen akademické obce?“

J. Wawrosz: vysvětlil, že termı́n nastaven nenı́ a zajı́má se o to, kdo jej takto interpretuje. Nechce aby se všechny
penı́ze utrácely 15. 12, apeluje na katedry, aby byl prosinec volný na vyčištěnı́ účetnictvı́. Termı́n 15.11. je zkreslený
termı́n. Situaci nelze zjednodušovat na konkrétnı́ termı́n.

J. Kyncl: „informace od vedenı́ je na pracovištı́ch zkreslena do termı́nu 15. 11. a dost.“

P. Habala: „systém postupných termı́nů je nastaven tak, aby systém fungoval. Pokud termı́n nastavı́me na 31. 12.,
budeme mı́t jiné problémy.“

J. Wawrosz: „FEL je financována 780 zdroji. Čerpánı́ zdrojů je obtı́žný úkol.“

14.3 Metodika pro rozdělovánı́ finančnı́ch prostředků

M. Novotný: prezentoval svůj názor na slabé zastoupenı́ studentské ankety v návrhu metodiky pro rozdělovánı́
financı́, dokument je v přı́loze [4] „Metodika nemotivuje učitele povinných předmětů zvýšit svůj výkon a i nadále
podporuje fakultnı́ lobby na ukořistěnı́ povinných předmětů“. Navrhuje kompletně zrušit přı́lohu 2 metodiky (kate-
gorie a normalizace známek), jiný vztah pro výpočet koeficientů na základě ankety. Dále představil, jak by se tato
změna promı́tla do současných hodnocenı́ učitelů. Pro srovnánı́ malých rozdı́lů mezi nejlépe a nejhůře hodnocenými
učiteli uvedl přı́klad stipendiı́, kde je rozdı́l v částce výrazně vyššı́. Penı́ze by se mohly přidělovat ne podle známky
předmětu, ale podle výkonu jednotlivých pedagogů.

P. Mach: slı́bil nasimulovat tuto situaci, jednánı́ na komisi pro metodiku rozdělovánı́ finančnı́ch prostředků.

P. Habala: navrhl diskusi v senátnı́ konferenci a sestavenı́ konkrétnı́ho návrhu.

14.4 Volba rektora ČVUT

J. Bı́lek: „představovánı́ kandidátů na rektora proběhne 2. 11., 14:00 v Břehové 7 na FJFI, posluchárna 103.“
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Rozpracovaná témata

• prodlouženı́ platnosti emailových adres absolventům (děkan FEL, Tučková),

• rozdělovánı́ peněz na specifický výzkum (AS FEL),

• metodika pro rozdělovánı́ financı́ (AS FEL),

• zvyšovánı́ pedagogické kvalifikace učitelů a doktorandů (AS FEL),

• zvyšovánı́ pedagogické zátěže (AS FEL),

• prezentace FEL navenek (AS FEL, proděkan Starý),

• metodika rozdělovánı́ prostor (děkan FEL),

• budoucnost programu Elektrotechnika a informatika (AS FEL),

• pořizovánı́ doslovného zápisu z jednánı́ AS FEL,

• informace ze setkánı́ studentských zástupců AS elektrofakult (Bačovský),

• akademická mı́stnost (děkan FEL),

• přejmenovánı́ fakulty (proděkan Mach),

• předmět Technická dokumentace (děkan FEL, AS FEL),

Zasedánı́ bylo ukončeno ve 14:30.

V Praze 14. 10.2005
Předsednictvo AS FEL
Josef Dobeš Martin Novotný Jan Koutnı́k
(předseda) (předsedajı́cı́) (tajemnı́k)
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